
 

 

Районна избирателна комисия в Тридесет и първи изборен район-

Ямболски 
 

 

ПРОТОКОЛ 

 

№ 22 

 

 На 20 септември 2014г. се проведе заседание на Районна избирателна комисия 

Ямбол при следния  

 

Д н е в е н   р е д: 

 

1.Доклад по сигнал с вх. №96 / 19.09.2014г.; 

2.Разни. 

 

 ПРИСЪСТВАХА: Мариана Христова, Недялко Савов, Мехмед Мехмедов,  Пенка 

Михайлова-Трифонова, Ани Канева, Драгомир Димитров, Елена Иванова, Тодор 

Чиповски, Светла Кирилова, Емин Ахмедов,Тодор Чиповски,  Силвия Атанасова. 

 

 ОТСЪСТВАХА: Дженко Дженков, Екатерина Янева и Илиана Колева. 

 

 Заседанието бе открито в 12,00 ч. и председателствано от госпожа Мариана Христова 

- Председател на комисията.  

 

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Добър ден колеги, в залата 

присъстват 12 члена на комисията, имаме необходимия кворум за провеждане на 

днешното заседание.  Предлагам колегата Чиповски за преброител при поименно 

гласуване.За протоколист на днешното заседание предлагам колегата Атанасова. 

 Който е съгласен с така направеното предложение моля да гласува. 

 

 ТОДОР ЧИПОВСКИ : В залата присъстват 12 членове. 

 ГЛАСУВАЛИ 12 членове на РИК: за – 12: Мариана Христова, Недялко Савов, 

Мехмед Мехмедов,  Пенка Михайлова-Трифонова, Ани Канева, Драгомир Димитров, 

Елена Иванова, Тодор Чиповски, Светла Кирилова, Емин Ахмедов,Тодор Чиповски,  

Силвия Атанасова. 

 Против: няма 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Колеги предлагам днешното 

заседание да протече при следния дневен ред :1.Доклад по сигнал с вх.№96 от 19.09.2014г. 

и 2.Разни. 

 Имате ли предложения и допълнения към предложения дневен ред? Няма 

предложения. Който е съгласен с така предложения дневен ред, моля да гласува. 

 

 ТОДОР ЧИПОВСКИ: В залата присъстват 12 членове на РИК. 

 ГЛАСУВАЛИ 12 членове на РИК: за – 12: Мариана Христова, Недялко Савов, 

Мехмед Мехмедов,  Пенка Михайлова-Трифонова, Ани Канева, Драгомир Димитров, 

Елена Иванова, Тодор Чиповски, Светла Кирилова, Емин Ахмедов,Тодор Чиповски,  

Силвия Атанасова. 

 Против: няма 

 

 



  

 

  

  

    

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Колеги, по точка първа от дневния 

ред назначихме комисия за проверка на сигнала, която следва да докладва за резултата от 

проверката. Колеги имате думата за извършените констатации по сигнала. 

 

 НЕДЯЛКО САВОВ : Посетихме посочените в сигнала места. Измерване не беше 

извършено.Не бяха обезпечени технически средства. 

 

 

 ТОДОР ЧИПОВСКИ : Оказа се, че е невъзможно да изчислим площта на надписа  

без демонтиране на транспаранта Видимо размера е по-малък, с по-дребен шрифт е 

записано „Купуването и продаването на гласове е престъпление“. Грешката е най-

вероятно техническа. 

 

 ДРАГОМИР ДИМИТРОВ : Днес, след втората проверка не се установи по 

категоричен начин извършеното нарушение. Видимо е, че надписа е със същия шрифт 

както надписа за участващите партии в коалицията, с разликата, че буквите формиращи 

надписа не са толкова плътни като останалите. Затова визуално се създава впечатление, че 

надписа е по-малък. 

 

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА : Колеги, Вашите предложения за 

решение по сигнала. 

 

  

 НЕДЯЛКО САВОВ : Проверката е извършена на всички места, надписа не е в 

обособено поле. Комисията ако искаше да извърши точно проверката трябваше да 

обезпечи технически средства. Грешката е очевидна и е мултиплицирана на всички 

транспаранти, които следва да се  отстранят от всички места, на които има поставени 

такива. Налице е нарушение на Изборния кодекс, което следва да  бъде санкционирано. В 

този смисъл правя предложение да бъде взето решение, където има транспаранти на КП 

„ББЦ“ да бъдат свалени. 

 

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИЯНА ХРИСТОВА : Категорично заявявам, че не съм 

съгласна с твърденията на колегата Савов, че РИК Ямбол не е извършила проверка на 

подадения сигнал. Искам да отбележа, че РИК-Ямбол е осъществила проверка с целия 

ресурс, с който разполага. Назначи две комисии в състав от по четирима членове, които да 

извършат проверка по подадения сигнал. РИК – Ямбол не притежава технически средства 

за извършване на подобни проверки чрез технически средства, нито притежава бюджет за 

такива. Поради това категорично не приемам твърденията на колегата Савов, че проверка 

на сигнала не е извършена. 

 

 СИЛВИЯ АТАНАСОВА :Предложението ми е за даване указания на коалицията да 

коригира надписа на транспарантите си в съответствие със законовите изисквания. 

 

 СВЕТЛА КИРИЛОВА :Подкрепям становището на колегата Димитров, че размера 

на израза е в същия формат като другите надписи, само е изписан с по-тънки букви. 

 

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА : Колеги, други предложения за 

решение. Няма предложения. Предлагам да гласуваме направените предложения. По 

предложението на Недялко Савов, като искам да отбележа, че РИК- Ямбол не може да 

взема решения за премахване на транспаранти от места, за които няма подаден сигнал. 

  



 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА : МОЛЯ, да гласуваме по 

предложението на Недялко Савов : Да бъдат премахнати траспарантите, поставени на КП 

„България без цензура“ от всички, места, на които  са поставени.  

  

 ТОДОР ЧИПОВСКИ : В залата присъстват 12 членове. 

 ГЛАСУВАЛИ 12 членове на РИК: за – 1: Недялко Савов. 

 Против: 11 : Мариана Христова, Мехмед Мехмедов,  Пенка Михайлова-Трифонова, 

Ани Канева, Драгомир Димитров, Елена Иванова, Тодор Чиповски, Светла Кирилова, 

Емин Ахмедов,Тодор Чиповски,  Силвия Атанасова. 

 

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА : Предложението не се приема. 

Подлагам на гласуване второто предложение : „Да бъдат дадени указания на КП „ББЦ“ да 

коригира поставените транспаранти в съответствие  на ИК. 

 

 ТОДОР ЧИПОВСКИ : В залата присъстват 12 членове. 

 ГЛАСУВАЛИ 12 членове на РИК: за – 1: Силвия Атанасова. 

 Против: 11 : Мариана Христова, Мехмед Мехмедов, Недялко Савов, Пенка 

Михайлова-Трифонова, Ани Канева, Драгомир Димитров, Елена Иванова, Тодор 

Чиповски, Светла Кирилова, Емин Ахмедов,Тодор Чиповски. 

 

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА : Колеги, подлагам на гласуване  

предложението, направено от докладчика по жалбата колегата Янева и Канева Заповядай 

Канева да докладваш. 

 

 АНИ КАНЕВА : Колеги, предлагам ви същия проект за решение : 

 ОТНОСНО: сигнал от Кремена Кръстева Петрова-Николова за нарушение на 

Изборния кодекс, касаещо поставени от КП „България без цензура“ агитационни 

материали 

 Постъпил е сигнал с вх.№96/19.09.2014г. по входящия регистър на РИК-Ямбол, в 

който се излагат твърдения, че в нарушение на разпоредбите на ИК, на поставените от КП 

,,България без цензура” предизборни транспаранти не се забелязва изискваната ясно 

различима 10% зона с надпис -,,купуването и продаването на гласове е престъпление”.  

В сигнала се посочват и местата, където има поставени такива транспаранти, а именно: 

ул.,,Димитър Благоев“ – срещу магазин,,Била”; ул.,,Преслав” – срещу читалище,, Зора” ;  

ул.,,Граф Игнатиев” – пътя за Елхово и други 

 След извършена проверка на 19.09.2014г. на визираните в сигнала адреси от 

определени за целта членове на РИК- Ямбол, а именно - Екатерина Янева, Силвия 

Атанасова, Емин Ахмедов и Недялко Савов, се установи, че по отношение първите два 

адреса транспарантите се намираха на посочените места. По отношение сигнала за 

поставен транспарант с посочен адрес  ул. ,,Граф  Игнатиев”  по пътя за гр.Елхово, при 

посещение на място се установи, че такъв няма поставен. 

 При посещението на визираните в сигнала места, бе направен снимков материал на 

поставените транспаранти, въз основа на който да бъдат разгледани от комисията 

твърденията в сигнала. 

 След извършено измерване по снимковия материал на 19.09.2014г., се установява, 

че транспаранта е с общ размер 24 см-ширина и 3 см-височина. Площта, която заема 

надписа на транспаранта ,,купуването и продаването на гласове е престъпление” е с 

размер 7.1см ширина и 0.2 см височина, т.е. е по-малка от 10% от лицевата площ на 

агитационния материал.  

          При осъществена повторна проверка на 20.09.2014г. от определените от РИК-Ямбол 

членове – Недялко Савов, Драгомир Димитров, Тодор Чиповски, Емин Ахмедов и Силвия 



Атанасова, беше докладвано, че  визуално горепосочения надпис е по-малък от 10% и не е 

в обособено поле. 

           

          След извършените проверки, РИК-Ямбол установи, че действително информацията 

„купуването и продаването на гласове е престъпление“, е по-малка от 10 на сто от 

лицевата площ на агитационния материал и не е разположена в обособено поле, т.е. 

налице е нарушение на чл.183, ал.2 от ИК, поради което сигналът е основателен. 

 Предвид изложеното и на основание чл.72, ал.1, т.17, предложение второ и чл.186, 

ал.1 от ИК и Решение №722-НС/15.08.2014г. на ЦИК Районна избирателна комисия в 

Тридесет и първи изборен район – Ямболски  

Р Е Ш И: 

 Уважава сигнала, подаден от Кремена Кръстева Петрова-Николова за извършено 

нарушение на чл.183, ал.2 от ИК, относно поставените от КП “България без цензура“  

транспаранти на ул. ,,Димитър Благоев“ – срещу магазин ,,Била” и ул. ,,Преслав” – срещу 

читалище ,,Зора”. 

 Настоящото решение да се изпрати на кмета на Община Ямбол за предприемане 

действия по чл.186, ал.1 от Изборния кодекс, а именно премахване на агитационните 

материали /транспаранти/ на ул. ,,Димитър Благоев“ – срещу магазин ,,Била” и ул. 

,,Преслав” – срещу читалище ,,Зора”. 

 Решението подлежи на обжалване в тридневен срок от обявяването му пред ЦИК, 

чрез Районна избирателна комисия в Тридесет и първи изборен район – Ямболски. 

 

 

 ТОДОР ЧИПОВСКИ : В залата присъстват 12 членове. 

 ГЛАСУВАЛИ 12 членове на РИК: за – 11: Мариана Христова, Мехмед Мехмедов, 

Недялко Савов, Пенка Михайлова-Трифонова, Ани Канева, Драгомир Димитров, Елена 

Иванова, Тодор Чиповски, Светла Кирилова, Емин Ахмедов,Тодор Чиповски. 

 Против: 1: Силвия Атанасова. 

 

 

 ПРЕДСЕДАТЕЛЯТ МАРИАНА ХРИСТОВА: Решението се приема и е с №63-

НС/20.09.2014г.  

 По т.2 , Колеги, няма входяща поща от днес до този момент, ако нямате 

предложения за тази точка закривам заседанието. 

 

 Следващото редовно заседание на комисията колеги остава за 22 септември 2014г. 

от 16.30 часа.  

 

 Закривам днешното заседание на комисията в 12.40 часа. 

 

 

 

      ПРЕДСЕДАТЕЛ:  

                Мариана Христова 

 

      ЗАМ-ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

         Недялко Савов 


